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1. Opening en vaststelling agenda 

De voorzitter opent de vergadering en heet eenieder van harte welkom op deze open bijeen-

komst. Het is mooi te zien dat het aantal deelnemers nog steeds stijgende is. Dit maal wederom 

veel nieuwe gezichten, maar ook niet-leden die voor de tweede keer deelnemen. Wellicht ligt 

hier een kans voor een lidmaatschap. Een voorstelronde van het bestuur volgt. De voorzitter 

licht toe, dat FBS zijn oorsprong geniet vanuit de bestekservices. Momenteel bestaat de verte-

genwoordiging van fabrikanten in diverse relevante platforms uit individuen die deelnemen 

zonder achterban. FBS heeft de mogelijkheid de gezamenlijke fabrikanten te vertegenwoordi-

gen. De vrije vacature in het bestuur wordt onder de aandacht gebracht van de aanwezige le-

den. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

  

2.  Verslag vorige vergadering  

Het verslag van de algemene ledenvergadering van 17 mei 2017, welke aan de leden digitaal is 

toegestuurd, wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

3.  Mededelingen  

Er is een geprinte krant uitgebracht en, vers van de pers, aan de aanwezigen uitgedeeld. In het 

‘FBS Nieuws’ wordt speciaal voor de nieuwe en toekomstige leden uitgelegd wat FBS doet, wel-

ke stappen er zijn gemaakt en wat de plannen voor de toekomst zijn. 

  

4.  Jaarverslag 

De voorzitter blikt terug vanaf de laatstgehouden ALV van mei jl.  

Een nieuw bijzonder lid is toegevoegd aan de ledenlijst: Albert de Haan van nexMart. Bijzondere 

leden zijn niet-fabrikanten/toeleveranciers, echter zijn anders betrokken bij de bouw-branche. 

 

Platforms 

De bestuursleden van FBS vertegenwoordigen de leden in verschillende platforms. 

Roland Sleutjes neemt deel aan de Klankbordgroep van Stichting STABU. Wilma Visser, aanwezig 

in deze bijeenkomst is voorzitter van dit gremium, waarbij verschillende partijen als aannemers, 

fabrikanten en voorschrijvers zitting hebben. In deze klankbordgroep wordt met elkaar van ge-

dachten gewisseld over de voortgang van Bouwbreed. M.b.t. de slotconclusie – het is nog te 

vroeg voor een inhoudelijke terugkoppeling. 

 

Roland is ook onderdeel van het Communicatieforum CE Markering. Vanuit Brussel (Europa) 

wordt steeds meer de nadruk gelegd op een circulaire economie. In dit platform zit ook het mi-

nisterie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties ten behoeve van de sturing namens Ne-

derland. De actuele situatie luidt, dat Nederland pas op de plaats maakt. Met name Duitsland 

geeft aan, het niet eens te zijn met de koers die vanuit Brussel wordt gevolgd en willen een ei-

gen lijn met aanvullende mogelijkheden uitzetten. De discussie wordt gevoerd op het vlak van 

het KOMO attest. Nederland wacht de juridische procedure af. Paul Gruson van Aco vult aan, 

dat minister Blok een mening heeft over de KOMO certificering. Minister Blok maakt inmiddels 
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geen onderdeel meer uit van het kabinet, wat nieuwe meningen en daarmee nieuwe kansen 

kan geven. Op 23 november a.s. vindt een plenaire bijeenkomst plaats in de kelders van BZK. 

Een link naar het programma van deze bijeenkomst wordt op de website van FBS geplaatst. 

 

KOMO: Ook hier heeft Roland Sleutjes zitting in. De fabrikanten kiezen naast de verplichte CE 

certificering, vaak voor een Nederlandse certificering, waaronder KOMO. De actuele koers van 

KOMO luidt dat er plannen zijn een sterrensysteem, conform het SKG sterrensysteem voor 

hang- en sluitwerk, in de markt te zetten. Hier wordt gekeken naar: 1. Product; 2. Toepassing; 3. 

Prestatieverzekering. 

 

Het Platform Voorbereiding Stelselherziening, waarin Roland Sleutjes FBS vertegenwoordigt, zal 

de deadline van 01-01-2018 niet halen. Het plan is nu de herziening uit te stellen naar 01-01-

2019. De bedoeling is, een ingebruiknamekeuring te implementeren. Naast de gebruikelijke 

bouwvergunning wordt een ingebruiknamevergunning aan de hand van een keuring, ingevoerd. 

Dit betekent, dat er een gebouwdossier moet worden opgebouwd ten behoeve van deze ver-

gunning, waarmee de toekomstige eigenaar de goedkeuring krijgt voor gebruik van het gebouw. 

 

NVTB: Het thema BIM, wat bij FBS, met name de werkgroep BIM, reeds een langere periode 

onder de aandacht is, is ook een onderwerp bij de brancheorganisatie NVTB. Tanja Bongers van 

Wienerberger, lid van FBS, heeft zitting in de BIM werkgroep van de NVTB. Tanja is helaas niet 

aanwezig. De stand van zaken wordt in een volgende bijeenkomst toegelicht. 

 

BIM Loket: Het contact met de vertegenwoordigers van het BIM loket loopt via Han den Hartog. 

Dit onderwerp wordt bij agendapunt 7. Verbinden van Fabrikanten t.a.v. BIM Basis ILS bespro-

ken. 

 

Ledenvoordeel: Met Duurzaam Gebouwd is een samenwerking aangegaan. De verschillende 

mogelijkheden ten aanzien van ledenvoordelen bij het aangaan van een lidmaatschap van Duur-

zaam Gebouwd worden op de website van FBS weergegeven. FBS fungeert als intermediair. 

 

PR en communicatie: Medio 2016 is Yooky smart concepts, het bureau van Foke Borg in de arm 

genomen voor ondersteuning op het gebied van pr en communicatie. Mede hierdoor is FBS 

weer groeiende. 

 

5.  Begroting  

De begroting voor 2018 is digitaal verstuurd aan de leden. Han den Hartog licht de cijfers toe. 

Voor 2017 is vorig jaar een negatieve prognose afgegeven. Het ambitieniveau is verhoogd en 

daarmee de financiële reserve aangewend teneinde financiering van projecten. De werkelijke 

cijfers t/m. Q3 2017 laten nog een overschot zien van ca € 4.300,00, echter de activiteiten die 

nog in de planning staan voor het laatste kwartaal van 2017 maakt mogelijk een tekort van ca. € 

12.000,00. Ook voor 2018 is op dezelfde wijze begroot, waarbij de opmerking wordt gemaakt, 

dat de posten promotie en ledenwerving door elkaar lopen. De verwachting is aan het einde van 

2018 uit te komen op een negatief resultaat van ca. € 13.000,00. Het eigen vermogen zal dan 
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aan het einde van 2018 uitkomen op ca. € 67.000,00. De penningmeester vraagt akkoord op de 

begroting zoals deze nu voorligt.  

Antoon Siebert van Zeeboer heeft een vraag over de kosten t.b.v. de website van € 5.000,00. De 

website is onlangs vernieuwd en de vraag is, of daar nog aan wordt gesleuteld. De toelichting 

luidt, dat de website een onderdeel is van de ambitieuze strategie van FBS wat betekent, dat de 

dynamiek van de website wordt aangesproken, wat de naar verwachting deze kosten met zich 

zal meebrengen. 

De ledenvergadering geeft haar goedkeuring op de voorgelegde begroting voor 2018. 

 

6. Wijziging statuten 

De koerswijziging van FBS brengt met zich mee, dat op sommige punten de statuten dienen te 

worden aangepast. Daarnaast zijn er verschillende punten in de statuten, waarvan de laatste 

wijziging heeft plaatsgevonden in 2006, die niet met de tijd zijn meegegaan. De huidige statuten 

en de voorgestelde wijzigingen zijn digitaal aan de leden verstuurd.  

Antoon Siebert van Zeeboer heeft een vraag over artikel 13 lid 1 – Wat als de leden een verga-

dering uit willen roepen, echter geeft het bestuur daar geen gehoor aan? Mag dan een lid op-

treden als voorzitter? De voorzitter licht toe, dat het dan gaat om een bijzondere ledenvergade-

ring. Aanvankelijk zegt de voorzitter toe, dit punt door de juristen van VBI te laten toetsen. Ver-

derop in de bijeenkomst komt Roland Sleutjes terug op dit agendapunt. Allereerst licht hij toe, 

dat het huidige artikel 13 lid 1 een vorm van leeftijdsdiscriminatie oproept. Vandaar het voorstel 

deze te wijzigen zoals voorgelegd: bij afwezigheid van de voorzitter wordt hij/zij vervangen door 

één van de andere bestuursleden. Als antwoord op de vraag van Antoon Siebert verwijst Roland 

naar artikel 15 lid 2 de 2e alinea – indien aan het verzoek binnen een maand geen gevolg wordt 

gegeven, kunnen de verzoekers zelf tot de bijeenroeping van de ALV overgaan op de wijze als in 

lid 3 bepaald….. 

Hiermee is de vraag van Antoon Siebert beantwoord en gaat de vergadering akkoord met de 

voorgestelde wijziging van de statuten. 

 

7. Verbinden van FBS fabrikanten ten aanzien van BIM Basis ILS 

Han den Hartog neemt als trekker van de werkgroep BIM het woord en licht de bedoeling van 

dit agendapunt toe. Na de pauze zal de spreker verder gaan op dit onderwerp. 

BIM is geen doel op zich maar een tool en heeft te maken met de digitalisering in de bouw. 

Voor fabrikanten, aannemers en architecten wordt BIM, naar verwachting, van grote meer-

waarde. Uit de positie van de aannemer moet digitalisering helpen bij het verlagen van de faal-

kosten. BIM is tijdens de zgn. crisis van start gegaan. Nu het economisch weer voor de wind 

gaat, zijn er partijen die achterover leunen, echter de grotere aannemers zijn volop bezig met 

BIM. Ook architecten beginnen zich verder te ontwikkelen op deze materie. Wat betekenen de-

ze ontwikkelingen voor de fabrikanten? Welke stappen volgen en wat is de winst? 

In de vorige ALV van mei jl. hield Jeffrey Truijens van Dura Vermeer een betoog over Basis ILS, 

een afsprakenstelsel. Het FBS bestuur is van mening dat BIM steeds belangrijker wordt. Veel 

partijen zijn van mening, dat fabrikanten niet (voldoende) vertegenwoordigd zijn. Deze opmer-

king heeft FBS opgepakt. Het afsprakenstelsel moet uniformer en daarbij is de hulp van fabri-

kanten vereist. In de uitgedeelde ‘krant’ FBS Nieuws wordt verzocht om de bijdrage van de fa-

brikanten. Het doel is, de discussie op gang te krijgen en ter sturing van FBS argumenten te ont-
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vangen. Ook Stichting STABU is van mening, dat hier een rol ligt voor de fabrikanten en zal zelf 

ook haar rol nemen. Dennis Duffels vertelt over zijn ervaring met BIM bij VBI en wil samen met 

De Ruwbouwgroep invulling geven op productniveau om zo sectorbreed afspraken te maken. 

Albert Gils van De Ruwbouwgroep licht toe, dat afspraken op productniveau essentieel zijn en 

steeds breder worden.  

FBS wil de facilitering vormgeven en heeft om die reden verschillende partijen, onder meer Jef-

frey Truijens, gevraagd, wat de bijdrage van de fabrikanten kan zijn. Deze vergadering wordt 

benut, om de achterban te organiseren en om samen naar een minst bewerkelijke vorm van 

samenwerking te zoeken, wellicht in de vorm van een blauwdruk waarin omschreven wordt, 

hoe een Basis ILS eruit zou moeten zien vanuit het oogpunt van de fabrikanten. De vergadering 

wordt om hun mening hierin gevraagd. 

Albert de Haan van nexMart vraagt of Basis ILS ook internationaal georganiseerd wordt. Han 

spreekt uit ervaring bij Xella Nederland. Het proces wordt daar momenteel uitgerold in Duits-

land, waarbij Nederland en Belgie worden gebruikt als leidraad. De rol van de fabrikanten in het 

bouwproces vervullen in Duitsland een heel andere rol. De architect is daar belangrijker en ei-

gen standaarden c.q. uitwisselingsformaten zijn daar uit den boze. In Rusland en Polen wordt 

transparantie als onlogisch ervaren. Standaardisatie wordt steeds belangrijker in Nederland, 

echter is hiervan nog geen sprake in de rest van Europa.  

Het BIM loket is toe aan taakverdeling en structuur. Hierbij wordt de toeleverancier nog gemist. 

Antoon Siebert van Zeeboer – geen fabrikant – is van mening, dat de fabrikanten zich moeten 

realiseren, dat niet meedoen kan betekenen, dat er in een later stadium zaken worden opge-

legd. Daarnaast moet er voor gewaakt worden, dat nieuwe standaarden ontstaan om bestaande 

standaarden in te vullen. Hier ligt een rol voor FBS.  

FBS is van plan te faciliteren, echter heeft het bestuur geen capaciteit om dit zelf op te pakken. 

De mogelijkheden (budget) zijn aanwezig om hiervoor een partij in te huren die samen met de 

fabrikanten de lijnen gaat uitzetten, mogelijk in een brainstorm waarbij partijen als grote aan-

nemers en fabrikanten open en eerlijk elkaars betekenis bespreken. Het bestuur verzoekt input 

hiervoor aan te geven via het secretariaat. 

 

8. Rondvraag  

Er zijn geen verdere vragen. Er volgt een pauze waarna de presentatie volgt van Koen Lubbers 

en Wilma Visser van VDNDP. 

 

9. Presentatie  - BIM, de fabrikant aan zet 

Deze presentatie wordt verzorgd door Wilma Visser en Koen Lubbers van VDNDP. 

VDNDP met vestigingen in Amsterdam en Enschede, met ca. 40 medewerkers, bouwt bruggen 

tussen ontwerp en realisatie. Bij het traditionele proces komen aannemers en producenten pas 

aan het einde in beeld. De architecten zien hen graag eerder in het proces optreden met een 

adviserende rol voor de fabrikanten. Wanneer de fabrikant eerder aanhaakt is de informatie 

eerder beschikbaar en wordt verbetering gezien ten aanzien van het procesverloop. 

De inhoud van de presentatie wordt middels de nieuwsbrief verspreid.  
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De voorzitter sluit de vergadering met dank voor de heldere en energierijke presentatie. Hij 

dankt eenieder voor zijn deelname en nodigt uit om tijdens het nuttigen van de lunch verder te 

praten over de inhoud van deze vergadering.   


